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Abstract (en)
[origin: WO8801209A1] A process for continuously casting slabs having a considerably greater width than thickness, especially steel slabs less
than 80 mm thick. The molten mass is poured from a casting container (1) into a chill mould (3) having on the pouring-in side a cross-section that
is larger in a central area than the desired casting format and similar thereto in its edges. In order to obtain a process and device that allow steel
slabs less than 80 mm thick to be faultlessly produced with a surface finish of high quality, the cross-sectional form of the pouring-in side of the chill
mould is maintained along its whole length and the casting shell of the central zone of the casting (7) that comes out of the chill mould is deformed
by supporting and guiding means (8) arranged directly after the chill mould, so that the casting shell, after passing through the deforming section,
lies on the plane of the slab surface of the edge area (11).

Abstract (fr)
Un procédé sert à couler en continu des brames ayant une largeur considérablement supérieur à leur épaisseur, en particulier des brames d'acier
de moins de 80 mm d'épaisseur. La masse fondue est versée d'un récipient de coulée (1) dans une lingotière (3) ayant du côté d'introduction de
la coulée une section centrale plus grande au milieu que le format voulu de la coulée et correspondant à celui-ci dans ses zones marginales. Afin
d'obtenir un procédé et un dispositif qui permettent de produire des brames en acier sans défauts de moins de 80 mm d'épaisseur et avec une
finition de surface de haute qualité, la forme de la section transversale du côté d'introduction de la coulée dans la lingotière est maintenue sur toute
la longueur de celle-ci et la croûte solidifiée de la zone centrale de la coulée (7) qui sort de la lingotière est déformée par des éléments de support
et de guidage (8) agencés immédiatement après la lingotière, de sorte qu'après avoir traversé la section de déformation, la croûte solidifiée se situe
sur le plan des bords (11) de la surface de la brame.
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